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Protokół 
z posiedzenia Komisji Statutowej Rady Miejskiej w Więcborku 

z dnia 29 czerwca 2010r. 

  

Spotkanie odbyło się w salce narad Urzędu Miejskiego w Więcborku. 

Obrady trwały od godz. 10.00 – 11.00 

Obecni – wg załączonej listy obecności.  

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

1. Renata Jesionowska-Zawieja – Sekretarz Gminy 
2. Izabela Szmaglińska – Kierownik Działu Pomocy Środowiskowej  

i Instytucjonalnej Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  
w Więcborku 

3. Krzysztof Hoffman – Radca Prawny 

 

Przewodniczący Komisji T. Mrozinski powitał radnych i zaproszonych gości 
oraz przedstawił porządek obrad. 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
utworzenia Sołectwa Adamowo i uchwalenia Statutu tego Sołectwa 
oraz zmiany niektórych innych uchwał. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
uchwalenia Statutów Sołectw Gminy Więcbork. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia statutu 
Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku. 

4. Sprawy róŜne. 

 

Uwag do porządku obrad nie wniesiono. Przewodniczący Komisji poprosił  
o przedstawienie punktu 1 przez Panią Sekretarz Gminy – Renatę 
Jesionowską-Zawieja. 

R. Jesionowska-Zawieja – Sekretarz Gminy – wyjaśniła, Ŝe projekt zmiany 
uchwały jest związany z pismem Wojewody Kujawsko-Pomorskiego. Na mocy 
wyroku Naczelnego Sądu Administracyjnego (postanowienia NSA z 14 lipca 
1995 r. SA/Łd 1280/95 oraz z 17 marca 1998 r. SA/Wr 238/98), a takŜe 
ostatnio Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Bydgoszczy (wyrok z dnia 
29 marca 2010r . II SA/Bd 121/10) podwaŜono zapis mówiący, Ŝe Rada 
Sołecka jest organem sołectwa. W rzeczywistości nic się nie zmieni. Rada 
Sołecka i tak moŜe doradzać i opiniować. Podejmowanie decyzji naleŜy  
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do zebrania wiejskiego. Sołectwo Adamowo zostanie utworzone 15 lipca, 
wtedy to nastąpi publikacja uchwały.  

T. Mrozinski zapytał czy podjęcie uchwały nie zakłóci procesu powstawania 
sołectwa? 

R. Jesionowska-Zawieja - Sekretarz Gminy odpowiedziała, Ŝe nie.  
Nie ma Ŝadnych przeszkód, aby uchwałę zmieniającą podjąć teraz. 

W. Kuszewski zapytał czy chodzi o to, Ŝe Rada jest nazwana podmiotem? 

K. Hoffman odpowiedział, Ŝe tak. Chodzi tylko o nazewnictwo. 

 
Więcej pytań nie było. Przystąpiono do głosowania. 

Wynik głosowania: 
 

głosy „za”:                  4 

 

Przewodniczący Komisji – T. Mroziński poprosił o przedstawienie punktu 2. 

R. Jesionowska-Zawieja – Sekretarz Gminy – wyjaśniła, Ŝe są to zmiany 
identyczne jak w poprzednim projekcie uchwały i odnoszą się do wszystkich 
Sołectw Gminy Więcbork.  

W. Kuszewski zapytał co z utrzymaniem świetlic i bieŜącymi wydatkami 
Sołectwa w związku § 28 Statutu i utworzeniem Funduszu Sołeckiego. 

J. Kujawiak poprosił o konsultację ze Skarbnikiem Gminy – W. Rembelskim. 

Po konsultacji ze Skarbnikiem Gminy Przewodniczący Komisji zgłosił 
autopoprawkę:  
 
„Środki finansowe Sołectwa przeznaczane są na cele określone w planie 
finansowo-rzeczowym Sołectwa uchwalanym corocznie przez Zebranie 
Wiejskie w terminie do końca września kaŜdego roku. Plan finansowo-
rzeczowy Sołectwa stanowi integralną część budŜetu Gminy”. 

Autopoprawkę poddano pod głosowanie. 
 

Wynik głosowania: 
 

głosy „za”:                  4 

Projekt uchwały wraz z autopoprawką poddano pod zaopiniowanie Komisji 
Statutowej. 
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Wynik głosowania: 
 

głosy „za”:                  4 

 

Ad. 3 

Przewodniczący Komisji: T. Mrozinski poprosił o zabranie głosu przez I. 
Szmaglińską i przedstawienie projektu uchwały dot. Zmiany statutu MGOPS.  

I.Szmaglińska wyjaśniła, Ŝe projekt uchwały zakłada tylko kosmetyczne 
zmiany. Do Statutu wpisano Klub Integracji Społecznej, będący nowym 
podmiotem i rządzącym się na tych samych zasadach co Świetlica. Druga 
zmiana dot. Usunięcia nr telefonu i faxu, aby przy ewentualnej zmianie nr 
telefonów nie było konieczności dokonywania zmiany Statutu. 

Pytań nie było. Przystąpiono do głosowania. 

Wynik głosowania: 
 

głosy „za”:                  4 

 

Na spotkanie Komisji przybył Burmistrz Więcborka – Paweł Toczko. 

Przewodniczący Komisji T. Mrozinski przystąpił do omówienia ostatniego 
punktu porządku obrad – Spraw róŜnych. Zapytał o sytuację związaną  
z przepompowniami na Os. Słonecznym i podłączaniem się mieszkańców.  

Burmistrz P. Toczko odpowiedział, Ŝe jednostką odpowiedzialną jest Zakład 
Gospodarki Komunalnej. Przygotowywane są juŜ aneksy do umów. KaŜdy 
mieszkaniec jest zobowiązany udostępnić dojście do studzienki i ma 
obowiązek powiadamiania o ewentualnych awariach. „Dowiem się od 
Dyrektora  ZGK dlaczego sprawa jest jeszcze nie załatwiona”. 

T. Mrozinski stwierdził, Ŝe to projekty zostały źle  przygotowane. Problemem 
jest teŜ przepompownia zlokalizowana na terenie szpitala. Codziennie naleŜy 
ją czyścić. Kiedy korzystał z niej tylko szpital to w porządku,  
ale teraz podłączyły się do niej szkoła i osiedle. Zapytał teŜ czy w sprawach 
dróg moŜe rozmawiać bezpośrednio z Szymonem.  

Burmistrz P. Toczko odpowiedział, Ŝe tak. Dodał, Ŝe z przepompowniami 
wiąŜe się jeszcze jeden problem - energii elektrycznej. ZGK nie moŜe kupować 
energii. Urządzenia są podłączone pod energię właściciela posesji.  
ZGK z kolei w zamian za energię nie moŜe obniŜać rachunków tym 
mieszkańcom.  
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T. Mrozinski stwierdził, Ŝe wszystkie te kwestie powinna regulować umowa. 

W. Kuszewski odpowiedział, Ŝe projektant to jedna sprawa, ale w Urzędzie 
jest przecieŜ ktoś kto odpowiada m.in. za jakość przygotowanych projektów. 

Na zakończenie J. Kujawiak oznajmił wszystkim, Ŝe odbędzie się w okresie 
wakacyjnym sesja nadzwyczajna. 

R. Jesionowska-Zawieja – Sekretarz Gminy wyjaśniła, Ŝe jest to związane  
z utworzeniem nowego Sołectwa Adamowo, które będzie Sołectwem  
od 15 lipca. Nowe sołectwo musi być ujęte w uchwale o obwodach, a uchwałę 
taką podejmuje się 3 miesiące przed wyborami. W związku z tym uchwała ta 
nie moŜe trafić na sesję 1 lipca, poniewaŜ Adamowo Sołectwem będzie 
dopiero 15 lipca, a jesienią czekają nas wybory. Trzeba dopasować do siebie 
wszystkie terminy.  

P. Toczko - Burmistrz Więcborka dodał, Ŝe nie zmieni się ani okręg, ani ilość 
mandatów, ani liczba mieszkańców. 

R. Jesionowska-Zawieja – Sekretarz Gminy dodała, Ŝe wpisana zostanie tylko 
nazwa Sołectwa Adamowo. 

 

Więcej pytań nie było. 

Posiedzenie Komisji zakończono. 

 

Prot. E. Kiestrzyn-Kobus 

 

                                                             Przewodniczący Komisji 
 
                                                            /…/  Tadeusz Mrozinski 

 


